
Schriftelijke vragen Fractie PvdA-GroenLinks 
(artikel 32 RvO)

Datum vraag: 28 maart 2023

Datum antwoord: 19 april 2023

Aan de voorzitter van de raad

Onderwerp: initiatieven voor windmolens

De gemeente Buren is groot en kent veel open gebieden. Bedrijven, vaak van elders, 
nemen opties op gronden voor het ontwikkelen van zon- en windparken in onze gemeente.
Vaak zonder dat er uitzicht is op vergunning voor het aanleggen van een energiepark.
Dat levert voor met name de bewoners van het buitengebied veel onrust en vragen op.
Voorbeelden zijn initiatieven bij Asch en langs het Amsterdam-Rijnkanaal (oostkant).

PvdA – GroenLinks heeft de volgende vragen aan het college:
1. Hoeveel initiatieven voor een windpark zijn er bij de gemeente (zowel ambtelijk als 

bestuurlijk) bekend?
2. Met hoeveel van deze initiatieven is de gemeente (ambtelijk en / of bestuurlijk) in 

gesprek?
3. Met hoeveel van deze initiatieven is de provincie in gesprek?
4. Bent u op de hoogte van de onrust bij de omwonenden van het Amsterdam-

Rijnkanaal en het buitengebied van Asch?
5. Wat doet het college om omwonenden van deze initiatieven en het mogelijke 

vervolg op de hoogte te stellen?
6. We hanteren nu het RES-bod 1.0. Passen initiatieven voor een windpark in de 

voorbereiding van RES 2.0?
7. Hoe communiceert u hierover met de bewoners van het buitengebied, bijvoorbeeld 

de omwonenden van het Amsterdam-Rijnkanaal en het buitengebied van Asch?



Toelichting:

Geacht College, 

Op 27 maart 2023 ontvingen de fracties een bericht van omwonenden aan de oostkant van 
het Amsterdam-Rijnkanaal over de mogelijke verkoop van een stuk grond door 
Staatsbosbeheer aan de initiatiefnemers voor een windpark. Dit levert bij de omwonenden 
veel onrust op. Wij vragen van het college helderheid over initiatieven voor energieparken 
in het buitengebied van Buren, in dit geval voor het ontwikkelen van windparken.

Naam en ondertekening: 

- Jur Marringa, fractievoorzitter PvdA-GroenLinks Buren  

De beantwoording van het college: 

1. Hoeveel initiatieven voor een windpark zijn er bij de gemeente (zowel 
ambtelijk als bestuurlijk) bekend?
Wij hebben twee principeverzoeken ontvangen. Een principeverzoek van initiatiefnemer 
Vattenfall voor energiepark Echteld-Lienden dat bij u bekend zal zijn. Daarnaast 
kortgeleden een initiatief onder de naam ‘Twee Sluizen’. Hier moet het college nog een 
oordeel over geven. Eerder hebben wij vernomen dat er een windinitiatief was onder de 
naam Oranjestad. Dat is echter formeel nooit tot een aanvraag gekomen. 

Voor de volledigheid: De aanvraag voor ‘Twee Sluizen’ in Kapel-Avezaath gaat om vijf 
windmolens met een tiphoogte van ongeveer 250 meter en een zonnepark van netto 20 
hectare. De aanvraag is nog in behandeling. Een collegebesluit gebaseerd op huidige 
beleidskaders wordt in april verwacht.

Daarnaast zijn er wel informatieve vragen gesteld in een meer verkennende voorfase van 
initiatiefnemers. Die vragen gingen bijvoorbeeld over het beleid van de gemeente Buren 
rondom windprojecten. Dan gaven wij het formele standpunt van de gemeente aan en de 
ruimtelijke kaders en participatiekaders. Dat heeft in twee gevallen tot een principeverzoek 
geleid. 
Ook is nog op te merken dat de zogenaamde voorfase in de meeste gevallen een vrij kort 
telefoongesprek was n.a.v. een informerende vraag van een initiatiefnemer/ontwikkelaar. 
Vaak is ook niet gesproken over precieze locaties of omvang. Er wordt dan ook geen ‘lijst’ 
van bijgehouden.

2. Met hoeveel van deze initiatieven is de gemeente (ambtelijk en / of bestuurlijk) 
in gesprek?

Het gaat dan om de hier bovengenoemde twee projecten. Waarbij we in geval van 
Vattenfall deelnemen in de provinciale stuurgroep. In het geval van ‘Twee Sluizen’ gaat het 
om de behandeling van het principeverzoek in de fase van de ontwikkeling van een 
voorstel aan het college. Het gaat dan hoogstens om informatie en toelichting op het 
initiatief voor het opstellen van het collegevoorstel.



3. Met hoeveel van deze initiatieven is de provincie in gesprek?

Voor zover bekend gaat het dan om één partij en wel het initiatief van Vattenfall voor 
energiepark Echteld-Lienden.

4. Bent u op de hoogte van de onrust bij de omwonenden van het Amsterdam-
Rijnkanaal en het buitengebied van Asch?

Inmiddels hebben ook wij de ervaring dat een verkenning van een initiatiefnemer tot onrust 
onder de bevolking kan leiden. Wij kunnen echter pas reageren als een initiatief ook 
daadwerkelijk bij ons bekend is. Zo hebben wij via de brief van de inwoners vernomen van 
de premature voorbereidingen van de initiatiefnemer. Staatsbosbeheer is overigens wel  
gewezen op de huidige beleidskaders Zon en Wind.

5. Wat doet het college om omwonenden van deze initiatieven en het mogelijke 
vervolg op de hoogte te stellen? 

In essentie kan het college pas reageren op een formeel voorstel en dan met name een 
principeverzoek. Wij zijn van plan om ons besluit over het initiatief ‘Twee Sluizen’ via 
verschillende kanalen naar inwoners te communiceren. Denk daarbij aan een 
nieuwsbericht in het gemeentenieuws in het Kontakt, op www.buren.nl en in de nieuwsbrief 
Duurzaam Buren. De raad informeren wij via het raadsjournaal. We brengen ook de 
kernregisseurs op de hoogte van de ontwikkelingen in de betreffende kernen.

6. We hanteren nu het RES-bod 1.0. Passen initiatieven voor een windpark in de 
voorbereiding van RES 2.0?

Op dit moment wordt inderdaad nog met RES-bod 1.0 gewerkt. Binnenkort ontvangt u de 
regionale voortgangsrapportage RES1.0. Van een voorbereiding of ontwikkeling van 
RES2.0 is nog geen sprake. Regionaal is het gebied links en recht van het Amsterdam-
Rijnkanaal als reservegebied voor wind aangewezen. De titel ‘reservegebied’ heeft formeel 
als zoekgebied in RES1.0 dan ook géén status. Vanuit Buren is die kanttekening bestuurlijk 
en ambtelijk ook altijd aangeven. In de RES1.0 is het ook benoemd als reserve na 2030 
omdat dit gebied landschappelijk gezien niet de eerste voorkeur hebben of op dit moment 
op weinig draagvlak kunnen rekenen. Het is dan ook geen onderdeel van het RES-bod 1.0. 
(pag. 25).

7. Hoe communiceert u hierover met de bewoners van het buitengebied, 
bijvoorbeeld de omwonenden van het Amsterdam-Rijnkanaal en het buitengebied 
van Asch?
Zie vraag 5

http://www.buren.nl/

